
1 

 

 

 
 

RADA POWIATU 

W KĘTRZYNIE 

 
 
 
 
 
 
Protokół nr 48/2022 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 14 listopada 2022 r., godz. 8:30 
 
 
Ad. pkt 1 
Otwarcie posiedzenia 
 

Podczas otwarcia obecnych było 3 członków Komisji, zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą zał. nr 1 do protokołu, nieobecny Członek Komisji Jarosław Podgórski. 
Posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady 
Powiatu w Kętrzynie prowadził Przewodniczący Komisji Krzysztof Tytman, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Następnie powitał 
przedstawicielki Zespołu ds. Profilaktyki i Promocji Zdrowia Kętrzyńskiej Rady 
Seniorów. Zapytał je czy mają do Członków Komisji jakieś konkretne sprawy, uwagi. 
Pani Zofia Werner wyjaśniła, że chciałyby się zapoznać z pracą Komisji, jej formą i na 
koniec zadać ewentualne pytania, które dotyczyłyby służby zdrowia i pomocy 
społecznej na terenie powiatu. Dodała, że są już po rozmowie ze Starostą 
Kętrzyńskim, który po części zrealizował prośby Zespołu ds. Profilaktyki i Promocji 
Zdrowia Kętrzyńskiej Rady Seniorów, tj. umieścił w informatorze informacje dotyczącą 
lekarzy – przychodni, gabinetów, jednakże w okrojonej formie. Głos zabrał Naczelnik 
Wydziału Rozwoju, Promocji, Kultury i Sportu Rafał Jakubczak informując, że pełna 
informacja dotycząca zakładów zdrowotnych zajmuje kilka stron. Wobec tego 
zadecydowano, że systematycznie co miesiąc w informatorze będą zamieszczane 
etapami informacje o gabinetach lekarskich, przychodniach, poradniach itp. Kolejno 
głos zabrała Pani Halina Niewiadomska odnosząc się z aprobatą do pomysłu jakim jest 
umieszczanie w informatorze dyżurów aptek. Dodała, że wielu seniorów nie korzysta z 
Internetu, gdzie informacje o dyżurach również są umieszczane. Forma papierowa tej 
informacji jest dużym ułatwieniem dla tych osób.  

 
Następnie Przewodniczący Komisji przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 
 
Przewidziany porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na LIII 

sesji Rady Powiatu w dniu 17 listopada 2022 roku w sprawach: 
a) zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 marca 
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2022 r.   
w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych na które przeznacza się 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych; 

b) zmiany Uchwały Nr XXIII/209/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 5 lutego 
2016 r. o wyznaczeniu Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako 
jednostki obsługującej jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i 
określeniu zakresu świadczonych usług; 

c) ustalenia rozkładu godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych na 
terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2023; 

d) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość  
i szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Powiat Kętrzyński; 

e) powierzenia przez Powiat Kętrzyński zadania publicznego polegającego na 
bieżącym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej położonych na terenie miasta 
Reszel; 

f) zwiększenia kwoty dotacji celowej udzielonej Gminie Miejskiej Kętrzyn na 
realizację zadania publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg 
kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta Kętrzyn; 

g) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2022-2025”; 

h) wytypowania przedstawicieli Rady Powiatu w Kętrzynie do pracy w Powiatowej 
Radzie Działalności Pożytku Publicznego w Kętrzynie; 

i) uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu Kętrzyńskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2023”; 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022 
– 2035; 

k) podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2022. 
4. Zaopiniowanie projektu stanowiska w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu 

Powiatu Kętrzyńskiego. 
5. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
6. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 3 października 2022 r. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. pkt 2 
Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji złożył wniosek o zmianę porządku posiedzenia polegającą na 
przesunięciu ppkt. 3a) na koniec porządku obrad. Wyjaśnił, ze spowodowane jest to 
tym, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota Siwicka 
chciałaby przedstawić projekt uchwały, jednakże spóźni się na posiedzenie Komisji z 
powodu obowiązków służbowych.  
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Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy wniosek, który został przyjęty 
jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
Ad. pkt 3 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu 
 

Następnie Komisja przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad, a mianowicie 
zaopiniowania projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad na najbliższej sesji 
Rady Powiatu w dniu 17 listopada 2022 r. w sprawach: 
 

b) zmiany Uchwały Nr XXIII/209/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 5 lutego  
2016 r. o wyznaczeniu Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako 
jednostki obsługującej jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i 
określeniu zakresu świadczonych usług (zał. nr 2) 

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

rozszerzenia działalności Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego 
poprzez przejęcie prowadzenia obsługi z zakresu księgowości i zamówień 
publicznych Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
c) ustalenia rozkładu godzin pracy oraz dyżurów aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2023 (zał. nr 3) 
 

Przewodniczący Komisji przyznał, że niepokoi go to, że w Srokowie nie 
ma żadnej apteki, a tylko punkt apteczny. Jednakże dodał, że Wójt Gminy 
Srokowo zapewnia, że dla mieszkańców jest to wystarczająca forma.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 

Na obrady przybył Członek Komisji Jarosław Podgórski. 
 
d) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość  
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i szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Powiat Kętrzyński (zał. nr 4) 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały został 
dostosowany do zmian przepisów prawa.  

Członek Komisji Olga Wanago powiedziała, że projekt uchwały dotyczy 
zmiany nazewnictwa.  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Zdrowia Danuta Tomczak dodała, że 
‘opiekuna stażu’ zastępuje się ‘opiekunem stażu/mentorem’. Poinformowała 
również, że przedmiotowy projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię 
związków zawodowych zrzeszających nauczycieli.  

Członek Komisji Bartosz Walewski zapytał o wysokość dodatku dla 
opiekuna stażu. Naczelnik poinformowała, że jest to 100 zł.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał 
przedmiotowy projekt pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 

e) powierzenia przez Powiat Kętrzyński zadania publicznego polegającego na 
bieżącym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej położonych na terenie 
miasta Reszel (zał. nr 5) 
 

Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji Magdalena 
Osinowicz-Dąbrówna poinformowała, że co roku dotacja na to zadanie 
wynosiła 130.000 zł. Natomiast w tym roku Burmistrz Reszla wystąpił z 
wnioskiem o zwiększenie tej dotacji o 70.000 zł. Zarząd Powiatu wyraził zgodę 
na zwiększenie dotacji o 35.000 zł. Wobec tego proponowana kwota dotacji na 
realizację zadania publicznego polegającego na bieżącym utrzymaniu dróg 
kategorii powiatowej położonych na terenie miasta Reszel wynosi 165.000 zł.  
 

Naczelnik poinformowała także o tym, że Zarząd Powiatu zadecydował  
o zwiększeniu kwoty dotacji na realizację zadania publicznego polegającego na 
bieżącym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej położonych na terenie miasta 
Korsze również o 35.000 zł. Dodała, że w przypadku Korsz zwiększenie będzie 
przyjmowane aneksem do porozumienia. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał 
przedmiotowy projekt pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
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uchwały. 
  

f) zwiększenia kwoty dotacji celowej udzielonej Gminie Miejskiej Kętrzyn na 
realizację zadania publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg 
kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta Kętrzyn (zał. nr 6) 
 
  Przewodniczący Komisji powiedział, że konieczność zwiększenia kwoty 
dotacji wynika z przeprowadzonego przetargu, gdzie uzyskano kwotę o 2.360 zł 
wyższą niż udzielona dotacja. Wobec tego kwota proponowanej dotacji wynosi 
45.360 zł.  

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
g) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 

2022-2025” (zał. nr 7) 
 

Sekretarz Joanna Mazurowska poinformowała, że na godz. 9:00 został 
zaproszony na posiedzenie autor Programu Pan Tadeusz Korowaj, który 
chciałby go zaprezentować. Dodała, że Program został uzgodniony z 
Warmińsko-Mazurskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Wobec 
powyższego Przewodniczący zadecydował, że Komisja poczeka na przybycie 
Pana Korowaja.  

 
h) wytypowania przedstawicieli Rady Powiatu w Kętrzynie do pracy w 

Powiatowej Radzie Działalności Pożytku Publicznego w Kętrzynie (zał. nr 8) – 
uchwała personalna, brak opinii komisji 
 

Sekretarz Joanna Mazurowska poinformowała, że Zarząd Powiatu 
rekomenduje do pracy w Powiatowej Radzie Działalności Pożytku Publicznego  
w Kętrzynie radnego Jarosława Pieniaka oraz Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie Dorotę Siwicką.  

 
i) uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu Kętrzyńskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2023” (zał. nr 9) 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że na realizację Programu 
przeznacza się 100.000 zł.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 

2022 – 2035 (zał. nr 10) 
 
Skarbnik Bogusław Lichocki poinformował, że zmiany dotyczą: 
 
I. dochodów i wydatków – zadania zlecone: 
1) Na wniosek Wydziału Geodezji, Katastru i Nieruchomości dokonać 

przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 4 252 zł. 
2) Na wniosek Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego dokonać 

przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 15 020 zł. 
3) Na wniosek Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej dokonać 

przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 5 480 zł. 
4) Decyzją Nr FK 371/2021 z dnia 19.10.2022 r. Wojewoda Warmińsko-

Mazurski zwiększył plan dotacji celowej na opłacenie składek na 
ubezpieczenie zdrowotne za osoby uprawnione. 

5) Decyzjami Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 384/2022 oraz Nr FK 
388/2022 z dnia 25.10.2022 r. zmniejszono plan dotacji celowej na zadania 
realizowane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie o kwotę 
18 762 zł. 

6) Decyzjami Nr FK 346/2022 oraz Nr FK 359/2022 z dnia 18.10.2022 r. 
Wojewoda Warmińsko-Mazurski zwiększył plan dotacji celowej na 
finansowanie zespołu do spraw orzekania o niepełnosprawności 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Dokonać przesunięcia pomiędzy 
paragrafami planu wydatków  
w kwocie 26 019 zł 

 
II. dochodów i wydatków – zadania własne: 
1) W związku z otwarciem ofert dokonać zwiększenia wydatków o kwotę 

232 405 zł w zadaniu pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1723N na odcinku 
między miejscowościami Bajory Małe - Srokowski Dwór (od km 10+800 do 
km 13+300)”. Po zmianie kwota przedsięwzięcia 2 247 405 zł, w tym udział 
własny - 347 405 zł (2022 r. – 111 371 zł, 2023 r. – 236 034 zł), 
dofinansowanie z RFPŁ: PIS w 2023 r. – 1 900 000 zł. Plan wydatków 
2022r . sfinansować przesunięciem środków w kwocie 6 371 zł z zadania 
inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1703N na odcinku 
od DW 590 do miejscowości Modgarby”. 
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2) Dokonać urealnienia planu dochodów poprzez przeniesienie pomiędzy 
działami, rozdziałami i paragrafami w kwocie 1 500 000 zł. 

3) Na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych dokonać przeniesienia wydatków 
pomiędzy paragrafami. 

4) W ramach projektu „Cyfrowy Powiat” dokonać przeniesienia wydatków 
pomiędzy paragrafami wydatków w kwocie 11 000 zł. 

5) Na podstawie art. 70j ustawy z dnia 13.11.2003 r. o dochodach jednostek 
samorządu terytorialnego dla powiatu została przyznana kwota 
dodatkowych dochodów z tytułu udziału we wpływach podatku 
dochodowego od osób fizycznych. Dla zbilansowania budżetu zmniejszyć 
wolne środki. 

6) Na podstawie art. 28 ust. 1 i 5 ustawy z dnia 13.11.2003 r. o dochodach 
jednostek samorządu terytorialnego dla powiatu została zwiększona kwota 
części oświatowej subwencji ogólnej. Dla zbilansowania budżetu 
zmniejszyć wolne środki. 

7) Na wniosek Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dokonać 
przeniesienia planu wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w 
kwocie 87 400 zł oraz zwiększyć plan wydatków o 343 200 zł. 
Dla zbilansowania rozwiązać rezerwę celową na wydatki w oświacie. 

8) Na wniosek Powiatowego Centrum Edukacyjnego dokonać przeniesienia 
planu wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w kwocie 286 200 zł. 
Dokonać zwiększenia planu wydatków o kwotę 103 121 zł. 
Dla zbilansowania rozwiązać rezerwę celową na wydatki w oświacie. 

9) Na wniosek Zespołu Szkół im. M. Rataja dokonać przeniesienia planu 
wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w kwocie 61 600 zł. 
Dokonać zwiększenia planu wydatków o kwotę 220 166 zł. 
Dla zbilansowania rozwiązać rezerwę celową na wydatki w oświacie. 

10) Na wniosek Zespołu Szkół im. M.C. Skłodowskiej dokonać przeniesienia 
planu wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w kwocie 177 800 zł. 
W związku z otrzymaniem nagrody Kuratora Oświaty dla Wicedyrektora 
szkoły dokonać zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 4 689 zł. 
Ponadto dokonać zwiększenia planu wydatków o kwotę 31 755 zł. 
Dla zbilansowania rozwiązać rezerwę celową na wydatki w oświacie. 

11) Na wniosek I Liceum Ogólnokształcącego im. W. Kętrzyńskiego dokonać 
przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 39 000 zł 
oraz zwiększyć plan wydatków o 29 500 zł. Dla zbilansowania rozwiązać 
rezerwę celową na wydatki w oświacie. 

12) Na wniosek Wydziału Oświaty dokonać przeniesienia planu wydatków 
pomiędzy jednostkami. 

13) Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 387/2022 z dnia 
25.10.2022 r. zmniejszono plan dotacji celowej o kwotę 39 746 zł dla DPS. 
Zawiadomieniem Ministra Finansów z 26.10.2022 r. przyznano środki 
z rezerwy subwencji ogólnej w kwocie 39 142 zł na prowadzenie DPS. 
Dla zbilansowania dokonać zwiększenia dochodów PCPR o 604 zł. 
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14) Na wniosek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie dokonać 
przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami. 

15) Zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 10.10.2022 r. 
zmieniającym rozporządzenie w sprawie algorytmu przekazywania 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
samorządom wojewódzkim i powiatowym dokonać zwiększenia 
dofinansowania Warsztatów Terapii Zajęciowej w wysokości 10 % kosztów 
uczestnictwa w WTZ osób z terenu Powiatu Kętrzyńskiego o kwotę: 

1) 8 000 zł dla Mazurskiego Stowarzyszenia Na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych (WTZ w Kętrzynie - 40 osób), 

2) 800 zł dla Powiatu Olsztyńskiego (WTZ w Biskupcu - 4 osoby), 
3) 200 zł dla Powiatu Węgorzewskiego (WTZ w Olszewie Węgorzewskim 

– 1 osoba), 
4) 200 zł dla Powiatu Mrągowskiego (WTZ w Mikołajkach - 1 osoba). 
Dla zbilansowania zwiększyć dochody PCPR 

16) Dokonać zwiększenia planu wydatków na zadanie pn. „Budowa Zakładu 
Aktywności Zawodowej”  o kwotę 474 766 zł. Po zmianie kwota 
przedsięwzięcia – 6 044 630 zł, z czego udział powiatu – 2 044 629 zł, 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych –
 4 000 001 zł. Dla zbilansowania budżetu wprowadzić do budżetu odsetki w 
kwocie 338 000 zł od środków pieniężnych na rachunku 
środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz zwiększyć wolne 
środki o kwotę 136 766 zł. 

17) Na wniosek Powiatowego Domu Dziecka w Kętrzynie dokonać 
przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 13 070 zł 
oraz zwiększenia planu wydatków o kwotę 13 722 zł.  
Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki. 

18) Na wniosek Powiatowego Domu Dziecka w Reszlu dokonać przeniesienia 
planu wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 9 000 zł oraz zwiększenia 
planu wydatków o kwotę 36 500 zł. 
Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki. 

 
III. przychodów i rozchodów: 
1) Ustala się rozchody budżetu z tytułu przelewów na rachunki lokat w 

kwocie 7 042 779 zł. 
Dla zbilansowania budżetu zwiększyć wolne środki 

 
Przewodniczący Komisji zapytał o to, jak została wyliczona kwota 

rekompensaty finansowej dla powiatu. Skarbnik powiedział, że jest to algorytm 
wymyślony przez ustawodawcę. Dodał, że 314 powiatów otrzymało tą samą 
kwotę – ponad 6 mln zł.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał 
przedmiotowy projekt pod głosowanie.  
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Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 

k) podziału rezerwy celowej oraz zmian w budżecie powiatu na rok 2022 (zał. nr 
11) 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
 

Następnie Przewodniczący wrócił do procedowania ppkt g) przyjęcia 
„Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-2025”. 
 
 Na wstępie powiedział, że opracowanie po stronie historycznej jest 
pełne świetnych informacji, ma swoją wartość. Następnie stwierdził, że w 
dokumencie nie ma nic na temat stanu zabytków Miasta Kętrzyn. Zapytał o 
powód takiej sytuacji. Pan Tadeusz Korowaj powiedział, że zabytki te są poza 
tym dokumentem, gdyż Miasto Kętrzyn jako jednostka samorządu 
terytorialnego jest innym podmiotem. Ponadto dopiero niedawno Miasto 
Kętrzyn opracowało taki program i utworzyło gminną ewidencję zabytków.  Pan 
Korowaj powiedział, że zgodnie z ustawą o ochronie zabytków Programu Opieki 
nad Zabytkami jest obligatoryjnym dokumentem dla wszystkich jednostek 
samorządu terytorialnego. Dodał, że odnosząc się do naszego terenu Powiat 
Kętrzyński jako pierwszy opracował ten dokument, po nim Reszel, Srokowo i 
Barciany. Z Korszami i Miastem Kętrzyn była trudna sytuacja, bowiem wszelkie 
monity ze strony Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków nie dawały 
rezultatów. Następnie Pan Tadeusz Korowaj Powiedział, że w Programie Opieki 
nad Zabytkami Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2022-2025 jest syntetyczny opis 
zasobów zabytkowych obejmujący również Miasto Kętrzyn. Dodał, że ten 
program jest kompatybilny ze Strategią Rozwoju Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2021-2027. Są to dwa kluczowe dokumenty, które określają działania 
samorządu powiatowego w zakresie ochrony zabytków.  

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 



10 

 

Ad. pkt 4 
Zaopiniowanie projektu stanowiska  
w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Powiatu Kętrzyńskiego 
 
 Przewodniczący Komisji Krzysztof Tytman powiedział, że Ochotnicza Straż 
Pożarna w Pilcu zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na użycie herbu Powiatu 
Kętrzyńskiego na sztandarze OSP w Pilcu.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu stanowiska. Z 
uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska (zał. nr 12) 
 
Ad. pkt 5 
Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 
 Przewodniczący Komisji poinformował, że do wiadomości Komisji wpłynęło 
pismo Sołtysa sołectwa Sajna Wielka Mariusza Błażewicz dotyczące uzupełnienia 
wniosku do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego na 2023 rok z dnia 14.09.2022 r. o 
położenie nawierzchni bitumicznej na drodze 1580N Studzieniec – Korsze – Równina 
Górna, na odcinku nieutwardzonym, przebiegającym przez miejscowość Studzieniec 
do Dłużca Wielkiego (ok. 2,5 km). ( zał. nr 13). 
 
Ad. pkt 6 
Przyjęcie protokołu 
 
Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” przyjęła Protokół z posiedzenia Komisji Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w dniu 3 października 2022 r. 
 
Ad. pkt 3a 
Zaopiniowanie projektu uchwały  
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/390/2022 Rady Powiatu w Kętrzynie z 
dnia 30 marca 2022 r. w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób 
niepełnosprawnych na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (zał. nr 14). 
 
Dyrektor PCPR Dorota Siwicka nie przybyła na posiedzenie Komisji.  

 
Przewodniczący Komisji powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

przesunięć finansowych w zakresie:  
1. zwiększenia środków finansowych w wysokości 72.000 zł na zadaniu 

„Dofinansowanie kosztów tworzenia i działania warsztatów terapii 
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zajęciowej” w związku z informacją o zmianie podziału wysokości środków 
PFRON przypadających według algorytmu w 2022 r., 

2. zwiększenia środków finansowych w wysokości 1 zł na zadanie 
„Dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznawane osobom  niepełnosprawnych” w związku z 
informacją o zmianie podziału wysokości środków PFRON przypadających 
według algorytmu w 2022 r., 

3. przeniesienia środków finansowych w wysokości 5.367,50 zł na zadanie 
„Dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznawane osobom  niepełnosprawnych” z zadania: 
„Dofinansowanie uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych” w związku 
ze złożonymi rezygnacjami i braku nowych wniosków.  

 
Przewodnicy dodał, że Powiatowa Społeczna Rada do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych pozytywnie zaopiniowała projekt zmiany planu 
finansowego w powyższym zakresie. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu stanowiska.  
Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy 
projekt pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku 
głosownia jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt 
stanowiska. 

 
 
 Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję z przedstawicielkami 
Zespołu ds. Profilaktyki i Promocji Zdrowia Kętrzyńskiej Rady Seniorów.  
 Głos zabrała Pani Zofia Werner stwierdzając, że o ile łatwo jest zlokalizować 
lekarza rodzinnego, o tyle trudno dostać się do lekarzy specjalistów w ramach 
Narodowego Funduszu Zdrowia. Zapytała o to, co władze powiatu mogą zrobić, aby w 
powiecie przyjmowali ci lekarze. Czy jest możliwa jakaś forma zachęty, aby lekarze 
specjaliści przyjmowali na terenie powiatu kętrzyńskiego. Następnie powiedziała, że 
rozmawiała z Dyrektorem Szpitala Powiatowego w Kętrzynie i dowiedziała się, że 
szpital ma graniczone możliwości lokalowe.  
 Przewodniczący Komisji powiedział, że należy wziąć pod uwagę to, że powiat 
jest w sytuacji prowincji pod wieloma względami, a szczególnie medycznym. Każdy 
lekarz specjalista pracuje tam, gdzie jest mu wygodnie czyli w dużych ośrodkach. 
Jedynym magnesem, który może ścignąć lekarz z dużego ośrodka do małego to są 
pieniądze. Te pieniądze w tej chwili jeśli chodzi o zachętę lekarzy specjalistów są 
ponad miarę dla takiego samorządu jak powiat kętrzyński. Jak spojrzymy na krajobraz 
kętrzyńskich gabinetów specjalistycznych to do lokalnych specjalistów, których jest 
bardzo niewiele kolejki oczekiwania są długie. Zdaniem Przewodniczącego zachętą dla 
lekarzy specjalistów są duże pieniądze oraz jeszcze jakieś dodatkowe względy, bowiem 
nie ma na rynku specjalistów niezapracowanych. Przewodniczący uważa, że przy 
obecnym krajowym zorganizowaniu ochrony zdrowia niemożliwe jest takie zachęcenie 
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lekarzy, żeby chcieli przyjmować na terenie powiatu kętrzyńskiego.  
 Pani Werner zapytała czy jest jakaś możliwość prawna żeby powiat mógł 
zachęcić tych lekarzy, np. bezpłatny dostęp do gabinetu lekarskiego. Przewodniczący 
powiedział, że jest wolny rynek. Ponadto środki finansowe NFZ są bardzo niskie. 
Zdaniem Przewodniczącego bezpłatny wynajem pod prowadzenie gabinetu lekarskie 
to jest mimo wszystko zbyt mała zachęta. Dodał, że nie ma możliwości nakazania bądź 
wpłynięcia na lekarza, aby przyjmował w ramach NFZ w konkretnym mieście. Nie ma 
też żadnego mechanizmu, żeby przymusić takiego lekarza.  
 Głos zabrał Naczelnik Rafał Jakubczak informując, że samorządowi 
powiatowemu trudno wejść w kompetencje POZ-ów, które zawierają umowy z 
Narodowym Funduszem Zdrowia. Samorządy takich umów nie zawierają.  
 Pani Werner zapytała o to czy w samorządzie jest może jakiś dział marketingu, 
który mógłby przygotować ofertę zachęcając specjalistów do pracy na terenie 
powiatu. Przewodniczący stwierdził, że rozmijają się chęci z możliwościami. Przyznał, 
że sam również chciałby mieć możliwość korzystani z usług specjalistów, których 
potrzebuje, jednakże obecny system ochrony zdrowia nie daje takich możliwości.  
 Członek Zarządu Olga Wanago powiedziała, że powiat nie ma kompetencji do 
pozyskiwania lekarzy. Jednakże zwróciła uwagę na Szpital Powiatowy w Kętrzynie, w 
którym na chwilę obecną pracuje wielu specjalistów. Ponadto jest w planach 
rozbudowa różnych przyszpitalnych poradni. Na ten moment szpital nie posiada 
warunków lokalowych do zatrudnienia nowych lekarzy.  
 Przewodniczący Komisji poinformował, że to na co ma wpływ samorząd 
powiatowy to rozwój Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. W tym i poprzednim roku 
powiat przeznaczył 14 mln. zł. na remont i wyposażenie bloku operacyjnego i oddziału 
chirurgii, doposażenie pracowni, sprowadzenie lekarzy do szpitala. To są właśnie 
kompetencje samorządu.  
 Pani Werner zapytał czy do momentu, aż uda się rozbudować przychodnie 
przyszpitalne można byłoby zachęcić tych specjalistów, którzy obecnie pracują w 
szpitalu, do tego, żeby przyjmowali pacjentów w ramach poradni. Członek Komisji 
Olga Wanago powiedziała, że nie jest to kompetencja Zarządu Powiatu, tylko 
Dyrektora Szpitala. Zapewniła, że przekaże tą zaproponowaną formę Dyrektorowi.  
 Głos zabrał Członek Komisji Jarosław Podgórski stwierdzając na wstępie, że 
problem dotyczący braku specjalistów na rynku jest złożony. Następnie powiedział, że 
aby otworzyć gabinet lekarski w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia trzeba 
spełnić pewne wymagania. Ponadto taki gabinet musi być odpowiednio 
przystosowany. Jego zdaniem nie zachęca to do otwierania gabinetów.  
 Głos zabrała Pani Halina Grochowska zwracając uwagę na inną kwestię. Jej 
zdaniem dopóki nie zostanie wszystko uporządkowane na szczeblu rządowym, to 
problem będzie nadal. Powiedziała, że studia medyczne w Polsce są bezpłatne dla 
studentów, tak więc opłacane ze składek podatników. Dodatkowo uważa, że może 
warto byłoby wpierać finansowo tych ludzi, którzy decydują się na specjalizacje, które 
są najbardziej potrzebne, aby zachęcić ich do wyboru właśnie tych specjalizacji. 
Przewodniczący powiedział, że był w rządzie poruszany ten temat bezskutecznie. 
Odnosząc się do preferencji finansowych powiedział, że jest ministerialna lista 
specjalizacji preferencyjnych, które mają wyższe rezydentury niż inne specjalizacje. 
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Jednakże to wcale nie powoduje, że chętnych studentów czy rezydentów przybywa. 
Bowiem zdaniem Przewodniczącego nie o pieniądze tu chodzi, a o warunki pracy. I to 
nie tylko chodzi o standard gabinetów, odpowiednią aparaturę, a o oczekiwania 
wobec lekarza. Dodał, że 14 instytucji w Polsce kontroluje pracę lekarza. 
Przewodniczący powiedział, że przymuszenie lekarzy będzie wiązało się z tym, że będą 
oni wyjeżdżać z kraju. Dodał, że wynagrodzenia lekarzy są obecnie na dobrym 
poziomie, natomiast całe otoczenie prawne jest bardzo niekorzystne.  
 
Obrady opuściła Członek Komisji Olga Halina Wanago. 
 
Ad. pkt7 
Zamknięcie posiedzenia komisji                                   
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego, posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone 
o godz. 1000. 
 
Protokołowała: 
D. Ambrosewicz 
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